

cher, Esquire, one of the Justices of the Court of King's Bench for the District of *Montreal*, he has it in command from His Royal Highness the Prince Regent, to signify to the House of Assembly the decision of His Royal Highness, that in this, and in all similar cases of Impeachment by the Assembly, the adjudication of the charges preferred against the party accused, shall be left to the Legislative Council.

His Excellency has it also in command from His Royal Highness the Prince Regent, to express to the House of Assembly, the confident expectation of His Royal Highness, that they will so discharge the important duties which under this arrangement will devolve upon them, as to give complete satisfaction to all classes of His Majesty's subjects in this Province.

The Governor in Chief further informs the House of Assembly, that not having received from His Royal Highness any instructions as to the manner in which this his decision is to be carried into execution, he has been under the necessity of recurring to His Royal Highness for his pleasure in this respect, and for such instructions as His Royal Highness may see fit to give thereupon; and he will not fail to communicate to the House of Assembly, the commands which he shall receive in this behalf from His Royal Highness, as soon after they shall be conveyed to him, as may be practicable.

J. C. S.

Castle of *Saint Lewis*, }
2d March, 1818. }

On motion of Mr. *Davidson*, seconded by Mr. *Taschereau*,

Resolved, That an Humble Address be presented to His Excellency the Governor in Chief, to thank him for the communication to this House, of the decision of His Royal Highness the Prince Regent, relating to the Impeachment brought by the Commons of this Province against *Louis Charles Foucher*, Esquire, and to all similar cases of Impeachment.

Ordered, That Mr. *Davidson*, Mr. *Taschereau*, Mr. *Huot*, and Mr. *Molson*, do present the said Address to His Excellency the Governor in Chief.

Third reading
of the Habeas
Corpus Bill.

An engrossed Bill, to repeal and amend certain parts of an Act passed in the thirty-fourth year of His Majesty's reign, in as much as relates to Writs of *Habeas Corpus*, was read the third time.

On motion of Mr. *Davidson*, seconded by Mr. *Molson*,

The Bill passed.

Resolved, That the Bill do pass, and that the Title be, "An Act to repeal and amend certain parts of an Act passed in the thirty-fourth year of His Majesty's reign, intituled, "An Act for the division of the Province of *Lower-Canada*, for amending the Judicature thereof, and for repealing certain Laws therein mentioned," in as much as the same relates to Writs of *Habeas Corpus*."

Ordered, That Mr. *Davidson* do carry the Bill to the Legislative Council, and desire their concurrence.

On motion of Mr. *Cuvillier*, seconded by Mr. *Davidson*,

Resolved, That when this House adjourns, it do adjourn until to-morrow, at ten o'clock in the forenoon.

Court of Vice-
Admiralty.

The Order of the Day, for the House in Committee, to enquire further into the state of the Administration of Justice in the Court of Vice-Admiralty in this Province, being read;

The House resolved itself into the said Committee. Mr. Speaker left the Chair.

Mr. *Jones* took the Chair of the Committee.

Mr. Speaker resumed the Chair.

Several Members having retired, the names of those present were taken down, as followeth:

MR. SPEAKER.

Messieurs *Jones*, *Davidson*, *Cuvillier*, *Borgia*, *Allsopp*, *Huot*, *Taschereau*, *Bellet*, *Fournier*, *M'Cord*, *Viger*, *Malbœuf*, and *Lagueux*.

Juges de la Cour du Banc du Roi, pour le District de *Montréal*, il a reçu ordre de Son Altesse Royale le Prince Régent de signifier à la Chambre d'Assemblée la décision de Son Altesse Royale, que dans ce cas et dans les autres cas de nature semblable d'accusation de la part de l'Assemblée, la décision sur les accusations portées contre la partie accusée, en sera laissée au Conseil Législatif.

Son Excellence a aussi reçu ordre de Son Altesse Royale le Prince Régent d'exprimer à la Chambre d'Assemblée, que Son Altesse Royale n'a aucun doute, que la Chambre d'Assemblée remplira les devoirs importants dont elle se trouve revêtue par le présent arrangement, de manière à répondre généralement aux vues de toutes les classes des Sujets de Sa Majesté dans cette Province.

Le Gouverneur en Chef informe en outre la Chambre d'Assemblée, que n'ayant reçu aucune instruction de Son Altesse Royale, quant au mode de mettre la présente décision de Son Altesse Royale à exécution, Son Excellence s'est trouvée forcée d'avoir recours de nouveau à Son Altesse Royale pour connoître son bon plaisir sur cet objet, et recevoir telles instructions qu'il plaira à Son Altesse Royale de faire transmettre sur icelui; et Son Excellence ne manquera pas de communiquer à la Chambre d'Assemblée les ordres qu'il pourra recevoir de Son Altesse Royale à cet égard.

J. C. S.

Château *St. Louis*, }
2^e. Mars, 1818. }

Sur motion de Mr. *Davidson*, secondé par Mr. *Taschereau*,

Résolu, Qu'il soit présenté une humble Adresse à Son Excellence le Gouverneur en Chef, pour le remercier de la communication à cette Chambre de la décision de Son Altesse Royale le Prince Régent, relative aux accusations portées par les Communes de cette Province contre *Louis Charles Foucher*, Ecuyer, et à tous cas semblables d'accusations.

Ordonné, Que Mr. *Davidson*, Mr. *Taschereau*, Mr. *Huot* et Mr. *Molson* présentent ladite Adresse à Son Excellence le Gouverneur en Chef.

Un Bill grossoyé, pour rappeler et amender certaines parties d'un Acte passé dans la trente-quatrième année du Règne de Sa Majesté, en autant qu'elles ont rapport aux *Writs d'Habeas Corpus*, a été lu pour la troisième fois.

Troisième lecture
du Bill
d'Habeas Cor-
pus.

Sur motion de Mr. *Davidson*, secondé par Mr. *Molson*,

Résolu, Que le Bill passe, et que le Titre soit, "Acte qui rappelle et amende certaines parties d'un Acte passé dans la trente-quatrième année du Règne de Sa Majesté, intitulé, "Acte qui divise la Province du *Bas-Canada*, qui amende la Judicature d'icelle, et "qui rappelle certaines Lois y mentionnées," en autant qu'elles ont rapport aux *Writs d'Habeas Corpus*."

Le Bill passé.

Ordonné, Que Mr. *Davidson* porte le Bill au Conseil Législatif, et demande sa concurrence.

Sur motion de Mr. *Cuvillier*, secondé par Mr. *Davidson*,

Résolu, Que lorsque cette Chambre s'ajournera, elle s'ajourne à demain à dix heures du matin.

Lu l'Ordre du jour pour que la Chambre se forme en Comité, pour s'enquérir ultérieurement de l'état de l'Administration de la Justice dans la Cour de Vice-Amirauté en cette Province.

Cour de Vice-
Amirauté.

La Chambre s'est en conséquence formée en Comité. Mr. l'Orateur a laissé la Chaire.

Mr. *Jones* a pris la Chaire du Comité.

Mr. l'Orateur a repris la Chaire.

Plusieurs des Membres s'étant retirés, les noms de ceux présents ont été pris comme suit:

MR. L'ORATEUR,

Messieurs *Jones*, *Davidson*, *Cuvillier*, *Borgia*, *Allsopp*, *Huot*, *Taschereau*, *Bellet*, *Fournier*, *M'Cord*, *Viger*, *Molson* et *Lagueux*,